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   PROTOKÓŁ nr XLII/22 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 28 listopada 2022 r. 

   

XLII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 28 listopada 2022 r. o godz. 14.00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 18 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, w szczególności 

Radnego Rady Miejskiej w Gryfinie Macieja Puzika, Prezesa Zarządu Szpitala Powiatowego 

w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasza Dombka, przedstawicieli służb mundurowych, kierowników 

jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa Powiatowego w Gryfinie, 

przedstawicieli lokalnych mediów, mieszkańców, Zarząd Powiatu oraz Radę Powiatu.  

Na protokolantów powołał Dominikę Konopnicką i Magdalenę Romankiewicz.  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag i zarządził 

głosowanie (porządek obrad został przyjęty jednogłośnie: 17 za; 0 wstrz.;  

0 przeciw; Radny Jarosław Przygoda nie brał udziału w głosowaniu i stanowi zał. nr 3). 

Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4.  

 

Posiedzenie opuścił Radny Jarosław Przygoda (18-1=17). 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski 

zgłosił poprawki do protokołu nr XLI/22 z dnia 27 października 2022 r. Przewodniczący 

zarządził głosowanie w wyniku, którego protokół został przyjęty jednogłośnie (16 za;  

0 wstrz.; 0 przeciw; Wiceprzewodniczący Rady Aleksandra Zielińska nie brała udziału  

w głosowaniu). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 
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Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Wiceprzewodniczący Rady Jerzy Domaradzki  

i Radny Jarosław Przygoda (17+2=19). 

 

II. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Gryfińskiego za rok 

szkolny 2021/2022 (druk nr 1/XLII); 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

przedstawiła prezentację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Gryfińskiego za rok 

szkolny 2021/2022, stanowiącą załącznik nr 5. Naczelnik dodał w podsumowaniu, że nasi 

dyrektorzy zrobili wszystko, co w ich mocy żeby zapewnić prawidłowe funkcjonowanie 

naszych jednostek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował za przedstawienie informacji  

i przywitał obecnych na sali Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie 

Macieja Puzika, Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Chojnie Adrianę 

Salamończyk, Dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego w Gryfinie Sławomira Głuszaka, 

Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Gryfinie Anetę Krajniak, Dyrektora 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chojnie Edwarda Piotrowskiego, 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożenę Stawiarską, którym  

w tym punkcie również można zadawać pytania. Przewodniczący podziękował dyrektorom  

i nauczycielom za tak dobre wyniki naszych szkół. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Zbigniew Szmaja (19+1=20). 

 

III. Informacja z działalności bieżącej szpitala powiatowego prowadzonego przez 

Spółkę z o.o. Szpital Powiatowy w Gryfinie. 

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek przedstawił 

prezentację z działalności bieżącej szpitala powiatowego prowadzonego przez Spółkę z o.o. 

Szpital Powiatowy w Gryfinie, stanowiącą załącznik nr 6. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Sławomir Terebecki (20+1=21). 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski otworzył dyskusję. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że wśród podanych licznych informacji, prosi  

o podanie, jak wygląda stan finansowy szpitala. Mówił Pan Prezes, że trudno pozyskuje się 

środki z NFZ, że stawki są narzucone i nie zawsze odpowiadają rzeczywistym kosztom. Jak 

to na dzisiejszy, prawie pod koniec roku, wygląda stan finansowy szpitala? Drugie pytanie, 

czy już się skończyły kłopoty kadrowe szpitala, brakowało chirurgów, jak to wygląda w tej 

chwili w szpitalu i w przychodniach? Radny poprosił więcej szczegółów na temat nowej 

przychodni rodzinnej, która się tworzy, czy ona już funkcjonuje w pełni, czy jest na razie  

na zasadzie zbierania populacji? Czy Państwo możecie już zaprosić gryfińskie rodziny  

do siebie? Przy okazji POZ, pyta również o nocną pomoc lekarską o nowy lokal, bo bardzo 

ładnie to wygląda w Chojnie. Mieszkańcy Gryfina również chcieliby korzystać z lepszego 

lokalu niż jest obecny. Kiedy zacznie funkcjonować tomograf? Radny chciałby się 

dowiedzieć o klimatyzację, która szwankowała latem i co zostanie wdrożone, żeby to 

poprawić? Istotna jest też dla wszystkich mieszkańców sprawa ogrzewania naszych 

jednostek, czy szpital i inne nasze budynki nie wymagają modernizacji i ewentualnie 

pozyskiwania środków na to, żeby było taniej w zakresie ogrzewania. Ostatnie pytanie, czy 

agregaty prądotwórcze funkcjonują we wszystkich tych jednostkach? Czy są nowe czy 

ewentualnie trzeba przeznaczyć na to środki?  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że jeżeli chodzi o agregaty to takowe są dwa w budynkach przy ulicy Parkowej 5. Agregaty 

są cyklicznie sprawdzane, testowane pod względem funkcjonalności, a dział techniczny 

trzyma nad tym piecze. Według projektu agregat, który znajduje się w nowym skrzydle jest  

w stanie „'uciągnąć”, czyli dać prąd do zachowania ciągłości działań dla budynku A, czyli  

w starym skrzydle i w budynku B. Dodatkowo jest jeszcze agregat, który jest w budynku A, 

czyli w starym skrzydle i to jest starszy agregat. Obydwa działają i są serwisowane, 

sprawdzane regularnie. Jeżeli chodzi o POZ, to jak najbardziej tak, żeby maksymalizować, 

czy może inaczej zminimalizować koszty, to lekarzem, na którego zbierane są deklaracje jest 

chirurg naszego oddziału. Doktor zgodził się, w ramach swojej podstawowej ordynacji,  

że będzie również lekarzem, na którego zbieramy deklaracje. Takie deklaracje do nas również 

wpływają. Nie pamięta, ilu na chwilę obecną tych pacjentów jest zapisanych, natomiast 

zachęca, ponieważ spółka ma dostęp do specjalistów, badań diagnostyki obrazowej, 

diagnostyki jako takiej, także serdecznie zaprasza do zapisywania się do naszej poradni.  
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Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że odnośnie POZ-u, czy będą też wykonywane 

wizyty domowe?  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek potwierdził  

i dodał, że musimy. Umowa tak mówi …  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że lekarz, który jest chirurgiem i pracuje na oddziale 

to, jak to jest rozwiązane? Bo to jest trochę trudne.  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że nie mamy jednego chirurga, tych chirurgów mamy kilku i po prostu tutaj …  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, ale POZ pracuje od ósmej do osiemnastej.  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że podstawowa ordynacja jest do piętnastej.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że to jest taka trudna sytuacja, bo ona pracuje w ten 

sposób i tutaj lekarze na sali i wiemy, że to nie jest taka prosta sprawa. W sumie myśli, że ten 

jeden POZ jeszcze dodatkowy spokojnie by się przydał, tym bardziej, że pacjenci, którzy są, 

brzydko mówiąc problematyczni, mogliby być w tym POZ-cie, bo jest szpital, ZOL, jesteście 

jak gdyby bardziej wydolni niż my. Ale te wizyty domowe to tak trochę nie wierzy do końca. 

Radna chyba się zapisze do tego POZ.  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że serdecznie zaprasza. Kolejne pytanie odnośnie klimatyzacji to, tego lata były naprawdę 

bardzo wysokie odczuwalne temperatury, nie tylko w szpitalu, ale we wszystkich 

jednostkach, a także w domach prywatnych, żeby pomóc i pacjentom i personelowi 

pracującemu na oddziale zakupił dwa przenośne klimatyzatory, które były tak jakby walką 

doraźną z tym gorącem. Projekt budynku zawiera wentylację grawitacyjną i mechaniczną,  

nie ma w nim jako takiej klimatyzacji. Natomiast jest z powiatem cały czas w kontakcie,  

i myśli, że już w przyszłym roku będą szukać takiego rozwiązania, które zadowoli  

i pacjentów i personel, jeżeli powróci fala takich upałów. No i najważniejsze pytanie 

odnośnie finansów spółki. Jeżeli nie będzie miał przeliczenia interny ani innych,  
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to prognozuje stratę na koniec grudnia bieżącego roku na poziomie czterech milionów 

złotych. Na chwilę obecną, jeżeli chodzi o tomograf to musiał działania związane  

z pozyskaniem tomografu, jego instalacją w spółce zawiesić z dwóch prostych powodów.  

Na chwilę obecną musi przetrwać ten rok. Myśli, że przyszły z tymi zwiększeniami NFZ, 

będzie już dużo, dużo lepszy. Teraz również, jeżeli chodzi o energię elektryczną, a tomograf 

jest urządzeniem bardzo energochłonnym, wobec tego też nie wie na czym stoi, ponieważ 

odbył się jeden przetarg, bo spółka musi już teraz znaleźć dostawcę energii elektrycznej  

w formie przetargu, odbył się, natomiast nie został rozstrzygnięty, ponieważ nie było żadnej 

oferty. W regulaminowym terminie złożyliśmy odpowiednie wnioski, chodzi o zamrożenie 

taryf cenowych, natomiast czekamy na chwilę obecną, zobaczymy jak to będzie, jaką umowę 

podpiszemy właśnie na dostawę prądu. Natomiast jeżeli chodzi o tomograf, to jest temat  

na przyszły rok, już na spokojnie zobaczymy w jakiej spółka będzie kondycji finansowej, 

jakie będą wzrosty Funduszu na poszczególne działania, czy też dostaniemy kontrakt, 

ponieważ na samym początku, gdzie ta sytuacja była trochę inna, nie było inflacji,  

to bylibyśmy w stanie utrzymać tomograf z samych, tak jakby badań diagnostycznych 

komercyjnych, natomiast na chwilę obecną takowe nie wystarczą. Tutaj musiałby być 

również kontrakt z Funduszu, żeby po prostu te badania tomografii wykonywać również na 

Fundusz. Natomiast nocną i świąteczną pomoc lekarską musieliśmy utrzymać, żeby nie 

wypaść z tak zwanej siatki szpitali i taką poradnię mieliśmy w Gryfinie. Ona rocznie 

generowała stratę blisko ćwierć miliona złotych, około dwustu tysięcy na pewno, natomiast 

tutaj pozyskując tą drugą nocną pomoc w Chojnie udało się wynegocjować kontrakt, gdzie 

działanie obydwóch sprawia, że spółka już nie generuje takiej straty, a wręcz ma tutaj wynik 

dodatni. Jeżeli chodzi o działania nocnej i świątecznej pomocy to odkąd jest Prezesem  

w szpitalu nie było ani jednego nieobstawionego lekarzem dyżuru w nocnej i świątecznej, 

naprawdę o to dba.  

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, z czego wynikają te narastające długi, a poza tym,  

z czego wynikał problem, jeżeli chodzi o nocną i świąteczną opiekę?  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że to nie są długi, no bo w spółce, w księgowości są należności, które są wymagalne  

i niewymagalne. Mamy również bilans, rachunek zysków i strat, który po prostu pokazuje, jak 

zamyka się dany rok obrotowy spółki. Spółka ma dwóch wspólników i to jest Powiat 

Gryfiński i spółkę komercyjną Dom Lekarski. Podczas walnego zgromadzenia, kiedy szpital 
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wykazywał straty, akurat umowa spółki mówi w ten sposób, że musi być jednomyślność 

kapitału, czyli dwa podmioty muszą się zgodzić na dopłaty do danej straty i od wielu, wielu 

lat tylko i wyłącznie jeden wspólnik, a mianowicie właśnie Powiat wskazywał, że jest gotów 

na zapłacenie swojej części proporcjonalnie do udziałów w tej stracie. Natomiast drugi 

podmiot się nie zgadzał, wobec tego po prostu takich dopłat nie było. To co gdzieś tam uda 

się wypracować podczas naszej działalności, staramy się właśnie opłacać regularnie nasze 

zobowiązania, które mamy na chwilę obecną już wymagalne. Rolujemy terminy pisząc ugody 

z poszczególnymi firmami farmaceutycznymi i systemy ratalne oczywiście też są spłacane. 

Cały czas szuka tych rozwiązań, które poprawią między innymi płynność finansową i finanse 

szpitala i to jest właśnie ta implementacja firmy zewnętrznej, jeżeli chodzi o salowe, bo tutaj 

odchodzi i oprócz, już nie mówię tego czysto ludzkiego elementu jak urlopy, umundurowanie 

itd. wypłaty, pochodne wypłat, środki czystości.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, czy Dom Lekarski zapewnia nam dopływ lekarzy. 

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że to tak nie działa. Może tak było kiedyś.  

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, co nam zapewnia Dom Lekarski. 

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że Dom Lekarski jest naszym wspólnikiem mniejszościowym i te udziały zostały zachowane 

przez trwanie jakiegoś okresu. Ma bardzo dobry kontakt, jeżeli chodzi o Dom Lekarski. 

Ostatnio nawet pozyskał z Domu Lekarskiego komputery, bo jak przejmował spółkę, to jest 

też bardzo ważne, poszczególne komputery były na systemie operacyjnym Windows XP.  

To jest system operacyjny, na którym pracował dwadzieścia lat temu, także potrzeby były 

ogromne. Natomiast, Zarząd, on, jego współpracownicy poszukujemy lekarzy, poszukujemy 

rozwiązań, które wpłyną pozytywnie na kondycję spółki. Jeździ na spotkania z lekarzami, 

negocjuję, tak samo i z pielęgniarkami. On jest osobą, która decyduje, gdzie i w jakiej formie 

takie ogłoszenia o pracę będą instalowane.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała dobrze. Czy może naprawdę Pan Prezes jej 

wytłumaczyć, jako laikowi, co wnosi Dom Lekarski do spółki?  
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Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że jeżeli jest mniejszościowy wspólnik, który ani gdzieś tam nie dostarcza lekarzy, no jest 

właścicielem szpitala, ma głos … 

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że jest współwłaścicielem ale w momencie, kiedy 

jest jakiś problem, oni odchodzą od tego, żeby nam pomóc, tak?  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział,  

że nie rozumie tego pytania.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że nie potrafi wytłumaczyć tak do końca. Może 

doktor Mirakowski pomoże?  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że znamy historię naszej spółki z Domem 

Lekarskim i kłopoty i sukcesy z nią związane. W tej chwili my odpowiadamy praktycznie za 

wszystko, łącznie z finansami. Pani doktor Kostrzewa pytała czy jest sens dalszej współpracy 

z Domem Lekarskim? Czy, być może lepszym rozwiązaniem byłoby być stuprocentowym 

właścicielem naszego szpitala? Jak Pan Starosta tę sprawę widzi, bo zna od podszewki 

sprawę.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że tę sprawę akurat wszyscy znają, 

natomiast nie bardzo wie, jaka jest rola w tym co tutaj powiedział Pan Prezes spółki,  

za co winić w rezultacie Dom Lekarski - Medicover. Rozumie, że pytanie zmierza do tego, 

czy Dom Lekarski - Medicover może po prostu pomóc?  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, jeżeli jest wspólnik, który chce mieć tylko zyski  

z danej spółki, a nie jest w stanie nic dać, jak gdyby zabezpieczenia w momencie kiedy mamy 

problem, no to, czemu służy taki wspólnik? Ani nie ma lekarzy od nich, ani nie ma 

dyspozycyjności,  może są jakieś inne przyczyny, dlatego pytała co wnosi Dom Lekarski?  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Dom Lekarski nie może chcieć tutaj 

mieć zysków z uwagi na to, że umowa spółki nie przewiduje pobierania zysków zarówno 

przez Powiat Gryfiński, jak i przez drugiego wspólnika. Wszystko co byłoby nadwyżką musi 

być przekazane na rzecz spółki, po prostu w formie inwestowania. Natomiast był okres,  



8 

 

 

w którym gdyby nie ten wspólnik, no to pewnie ten szpital by już nie istniał. Można 

powiedzieć, że Domu Lekarskiego to jest wola czy jest dzisiaj wspólnikiem nieaktywnym.  

Starostwa zawsze był zwolennikiem tego, żeby w ramach powiatu budować jak najsilniejszą 

spółkę, POZ-y miejscowe, gryfińskie, czy w ogóle powiatowe mogą się włączyć w strukturę 

szpitala powiatowego i na przykład wykupić udziały od Domu Lekarskiego. I w ten sposób 

można stworzyć o wiele mocniejszą spółkę, liczącą wzajemnie na siebie, na swoją też 

również pomoc kadrową. Powiat nie jest zainteresowany wykupem udziałów od wspólnika. 

My po prostu wolimy pomagać spółce nawet jeżeli uchwała o pokryciu straty nie zostaje 

podjęta przez wspólników, podnosząc swoje udziały lub przekazując środki na kapitał 

zapasowy. I w ten sposób, jak gdyby rekompensujemy to, co wynika z przepisów prawa. 

Natomiast trudno dzisiaj się też odnieść do tego, czy prognozy Pana Prezesa co do straty, o 

której tu powiedział, są trafne czy nietrafne, bo rozumie, że to uzależnił od wzrostu kontraktu 

na internie i chirurgii. Jeżeli dobrze usłyszał chciał powiedzieć, bo przecież są po 

absolutoriach i zgromadzeniu wspólników, strata za rok 2021 wynosiła według sprawozdania, 

o ile dobrze pamięta czterysta pięćdziesiąt tysięcy. Jeżeli uwzględnimy jeszcze amortyzację, 

która oczywiście jest ważna, ale jest tylko w tym momencie papierowym odpisem, to akurat 

za 2021 r. można powiedzieć, że jakoś pomimo pandemii, czy dzięki pandemii akurat 

działalność szpitala została zamknięta z wynikiem do przyjęcia chyba przez nas wszystkich 

patrząc na podejmowane działania, stabilizację kadry, rozwój wielu działalności. W związku 

z powyższym trudno jest się odnieść do dzisiejszej informacji o sytuacji finansowej 

przedstawionej przez Pana Prezesa. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił, aby skupić się nad materiałem 

informacją o bieżącej sytuacji szpitala, a nie tematem właścicielskim, to jest jakby inna 

dyskusja i niedotycząca tak naprawdę Pana Prezesa, tylko właścicieli. To jest ważne co mówi 

Radna Asia i o tym trzeba rozmawiać, natomiast prosiłby, żeby wrócić na tory rozmowy  

o materiale merytorycznym, który dostaliśmy i pytania do Pana Prezesa na temat tego 

materiału, czyli o bieżącej informacji na temat działalności szpitala.  

 

Radny Sławomir Terebecki powiedział, że chciał zadać pytanie o ten właśnie POZ,  

o którym Pan Prezes wspomniał, że zbierają deklaracje do lekarza, który ma specjalizację  

z chirurgii. Zgodnie z przepisami prawa lekarz uprawniony do zbierania deklaracji to jest 

lekarz albo medycyny rodzinnej, albo lekarz pediatra, internista, z tym, że lekarz internista 

może zbierać deklaracje tylko dla pacjentów dorosłych. To jest pierwsza uwaga. Może być też 
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lekarz chirurg, jeśli ma prawa nabyte, to znaczy pracował w POZcie przez dziesięć lat 

wcześniej jako lekarz podstawowej opieki zdrowotnej. Jeżeli to jest taki lekarz to oczywiście 

może zbierać deklaracje, natomiast w innym wypadku Fundusz nie ma prawa zapłacić za nie  

i nie zapłaci. Drugie pytanie, czy te deklaracje są zbierane tylko dla osób, które mieszkają  

na terenie miasta, ewentualnie gminy Gryfino, czy również mogą zapisywać się do tego POZ-

u gryfińskiego pacjenci z innych rejonów powiatu, z innych gmin, na przykład sąsiadujących 

albo nawet niesąsiadujących na przykład Moryń, Cedynia? Czy też mogą zapisywać się do 

tego POZ-u? I trzecie pytanie, czy również zapisują się dzieci? I w związku z tym, czy są 

realizowane szczepienia? POZ to nie jest tylko jakaś wybrana dziedzina, że są starsi ludzie, 

ale to jest pełen zakres świadczeń.  

 

Prezes Zarządu Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, że 

jeżeli chodzi o naszego lekarza, który ma specjalizację dwójkę z chirurgii, ma również prawa 

nabyte, ponieważ pracuje również we własnym POZecie i tutaj pytaliśmy też Izby Lekarskie, 

które wystosowały nam odpowiednie pismo, które było załącznikiem do umowy, inaczej 

byśmy tej umowy nie pozyskali, nie podpisali z Funduszem. Jeżeli chodzi o świadczenia tutaj, 

w naszym POZcie, to nie ma prawa ani nikomu zakazywać jeżeli chodzi o tą rejonizację to 

takowej nie ma. Każdy może się zapisać, każdy może do nas złożyć deklarację. No i trzecie 

pytanie, jeżeli chodzi o szczepienia, oczywiście tak, przyjmują, zapisują dzieci. Mają 

niezbędne chłodziarki właśnie na szczepionki, niezbędny gabinet, który również jest tak jakby 

integralną częścią POZ-u, w którym takowe szczepienia będą wykonywane.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował za złożoną informację. 

 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gryfińskiego na 2023 r. (druk  

nr 2/XLII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 21 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gryfińskiego na 2023 r.: 

za - 21, 

przeciw - 0, 
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wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLII/308/2022 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gryfińskiego na 2023 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Gryfińskim na lata 

2023-2030 (druk nr 3/XLII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), następnie 

poinformował, że otrzymał autopoprawkę Zarządu Powiatu w Gryfinie do projektu uchwały: 

W uzasadnieniu do projektu uchwały zapis „Powiatową Społeczną Radę Powiatu”, zastępuje 

się „Powiatową Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych” (zał. nr 8), w obecności 21 

Radnych zarządził głosowanie imienne nad autopoprawką Zarządu Powiatu do projektu 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań Na 

Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-2030: 

za - 21, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie 

stanowi zał. nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 21 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia 

Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Gryfińskim 

na lata 2023-2030 wraz z autopoprawką: 

za - 21, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLII/309/2022 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Działań Na Rzecz 

Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-2030, została podjęta 

jednogłośnie. 



11 

 

 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok (druk  

nr 4/XLII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 21 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok: 

za - 21, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLII/310/2022 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu 

Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2023 rok, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 

2022 rok (druk nr 5/XLII);  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 21 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany 

budżetu powiatu na 2022 rok: 

za - 21, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLII/311/2022 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2022 rok, została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 6/XLII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 21 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039: 

za - 21, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLII/312/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2022-2039, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IX. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 7/XLII). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że z prac Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym chciałby zwrócić uwagę na następujące sprawy, które będą miały wpływ  

na 2023 rok. Na posiedzeniu w dniu 27 października 2022 r. Zarząd ogłosił konkurs  

na prowadzenie dwóch Domów Pomocy Społecznej, gdyż skończył się pięcioletni okres dla 

Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju prowadzonego przez Stowarzyszenie „Dom  

z Sercem”, Domu Pomocy Społecznej w Dębcach prowadzonego przez Stowarzyszenie „Pod 

Dębami”. Do końca grudnia br. zostanie dokonane rozstrzygnięcie. Również Zarząd ogłosił 

przetarg i dokonał wyboru w drodze konkursu stowarzyszeń, które będą prowadziły 

nieodpłatną pomoc prawną. To jest Stowarzyszenie „Iskierka” ze Szczecina oraz pojawiło się 

nowe stowarzyszenie z Gorzowa Wielkopolskiego, które będzie prowadziło punkty 

obywatelskie. Ostatnio (w piątek) odbyło się spotkanie zamykające negocjacje województwa 

zachodniopomorskiego z Komisją Europejską. Fundusz Europejski będzie się nazywał w tej 

chwili Nowy Fundusz Europejski dla Pomorza Zachodniego na lata 2021 - 2027. To są środki 

w wysokości miliarda sześciuset osiemdziesięciu tysięcy euro. W rezultacie to są o wiele 

większe środki, gdyż uciekły już dwa lata, bo powinny być wykorzystywane od 2021 roku.  

Oczywiście cały czas prowadzimy intensywne prace nad strategią, która pozwoli w ramach 

zawiązanego ZIT-u, teraz to już się nie będzie nazywał ZIT, tylko instrument finansowy. 
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Oczywiście będziemy kontraktowali te zadania, które właśnie we wspomnianym programie 

znajdą swoje odzwierciedlenie. Nowością jest to, że pojawiły się takie osie, które dają 

możliwość finansowania, aczkolwiek w ograniczonym zakresie szkół podstawowych pod 

względem dostępności, ale również pojawiła się sprawa dotycząca finansowania też szpitali, 

ale tylko i wyłącznie ukierunkowana na opiekę ambulatoryjną, generalnie „jednego dnia”. Jest 

oczywiście dużo środków na tak zwaną „zieloną energię”. My też mamy tutaj pomysły. Jest 

wiele działań, które pozwolą zrealizować przygotowany projekt dotyczący ścieżki rowerowej. 

Oczywiście w ramach tego naszego obszaru najpierw usiądziemy z gminami, które tworzą 

wspólnie nasz obszar i będziemy negocjować i dzielić zadania. Przed nami jest jeszcze jedno 

w tym zakresie działanie i tu pewnie najpierw będziemy wnioskować do Pana Marszałka,  

a później może akurat z SOM (Stowarzyszenie Szczeciński Obszar Metropolitalny), ponieważ 

zawsze te obszary, z którymi graniczymy, są tutaj dyskusyjne i nie chcielibyśmy, żeby tak jak 

w ramach tego kontraktu nie będziemy mieli problemu ze szkolnictwem zawodowym  

w Chojnie, tak już możemy mieć problemy z finansowaniem różnych projektów akurat na 

terenie Gryfina, dlatego że ten sam obszar jest w SOMie i nie chcielibyśmy, żeby odbyło się 

to kosztem Gryfina. To są takie dwa ważne działania w okresie międzysesyjnym. Oczywiście 

jest wiele mniejszych i większych działań, które Powiat prowadzi cały czas na drogach,  

o czym można było przeczytać w sprawozdaniu, czyli o uruchamianych kolejnych 

inwestycjach. Chciał tylko dopowiedzieć o tych działaniach, o których była mowa, gdzie 

jednak może mało wybrzmiała sprawa finansowania, aczkolwiek Pan Prezes Szpitala pokazał, 

jakie podejmuje działania, chociażby z usługą zewnętrzną sprzątania. Świąteczna, nocna 

pomoc lekarska uruchomiona w Chojnie została poprzedzona dosyć żmudnymi i niełatwymi 

negocjacjami z Narodowym Funduszem Zdrowia, który w końcu dostrzegł, że w rezultacie ta 

sfera odbywa się kosztem mieszkańców Powiatu Gryfińskiego na rzecz mieszkańców 

Powiatu Myśliborskiego, gdzie były aż trzy punkty świąteczno-nocnej pomocy. Dzięki tym 

negocjacjom udało się zmniejszyć straty, bo spółka już dokładała do świąteczno-nocnej 

pomocy w Gryfinie, to znaczy wykonywała tą usługę ponosząc straty. Otworzenie punktu  

w Chojnie pozwoliło zbilansować obydwa punkty w Gryfinie i Chojnie, przynajmniej  

na moment otwierania i zakontraktowania dać wynik na zero. Może teraz jest inaczej, 

ponieważ sprawa wynagrodzeń lekarzy jest dynamiczna i w tej chwili nie jest w stanie 

powiedzieć, czy w tym okresie wzrosły stawki lekarzy. Ale też chciał się odnieść do tego,  

co mówił Pan Prezes Szpitala o tym, że to wielokrotnie wraca, trochę jak bumerang,  

że wszyscy w takiej strukturze szukamy tych działalności, które pozwolą zbilansować 

działalność, która niestety jest sztywno kontraktowana przez Narodowy Fundusz Zdrowia  
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i dostaje się tyle, ile jest w kontrakcie. Oczywiście chodzi o rozwój, rozbudowę ZOL-u, ZPO-

Psychiatrycznego. Jest już dokumentacja. Na początku był zgłaszany przez szpital pomysł 

taki, że będzie to robił z kredytu, natomiast każdy kredyt kosztuje, a dzisiaj są jeszcze czasy 

niepewne. W tej chwili powiat przygotowuje wniosek i może być tak, że to powiat stanie się 

inwestorem tego zadania, przygotowuje wniosek i stąd była potrzeba tego IOWISZa 

(Instrument Oceny Wniosków Inwestycyjnych w Sektorze Zdrowia), czyli uznania inwestycji 

za ważną i strategiczną. Powiat przygotowuje wniosek, który będzie złożony albo pod koniec 

grudnia, albo zaraz na początku stycznia do rezerwy Prezesa Rady Ministrów, żeby przy 

inwestycji po prostu uzyskać jak najwięcej środków zewnętrznych, bo jeżeli będzie z kredytu 

musi być spłacona. Może się okazać, że pomimo większych przychodów niestety koszty są 

tak duże, że ciągle te „nożyce się rozjeżdżają”. Wracając z kolei do dyskusji o szpitalu, chciał 

powiedzieć, że większościowym udziałowcem jest Powiat Gryfiński 67%, a 33% 

udziałowcem jest Dom Lekarski SA. Dom Lekarski ma możliwość, bo tu już tyle lat minęło, 

że może swoje udziały sprzedać za ile chce i komu po prostu chce, ma tutaj wolną rękę. 

Jedyną rolą dzisiaj Domu Lekarskiego jest oczywiście udział w zgromadzeniach. Jeżeli tutaj 

pada komunikat ze strony Prezesa o wyniku spółki za 2022 r. to Zarząd będzie musiał to 

sprawdzić, bo wynik szpitala za 2021 rok to jest czterysta pięćdziesiąt, czy sześćdziesiąt 

tysięcy straty. Aktualny komunikat jest niepokojący i będzie w jakiś sposób sprawdzony,  

co można zaradzić, jak powinniśmy tutaj postąpić. Odnoszą się do tego, co Państwo doktorzy 

wcześniej podnosili, to w tej sytuacji, jeżeli jest prawdą co Pan Prezes powiedział, 

powinniśmy podjąć uchwałę i dać szpitalowi cztery miliony złotych. Każdy zawsze najpierw 

się zastanowi, dlaczego i czy się należy, więc to trzeba po prostu sprawdzić. Ale to jest jedyna 

ta różnica, że generalnie w tym wypadku powiat powinien dać dwa miliony osiemset a Dom 

Lekarski milion dwieście, jeżeli spojrzymy na proporcje. Ponadto przypomniał, że jak się 

rozliczyliśmy z Domem Lekarskim to na początku 2022 roku wpłynęła konkretna gotówka - 

milion dwieście czy miliony czterysta tysięcy z dedykacją na tomograf, który niestety  

z różnych przyczyn nie został zakupiony, bo może gdyby skutecznie została przyjęta oferta 

szpitala w przetargu na używany tomograf to pewnie już dzisiaj byśmy go mieli. Podejrzewa, 

że Dom Lekarski też się za jakiś czas zapyta spółki, co się stało, czy i gdzie jest tomograf. 

Niestety w służbie zdrowia w całym kraju jest sytuacja dosyć skomplikowana, rządzący o tym 

wiedzą. 

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że to już było powiedziane przez Pana Starostę,  

że nie wiadomo jakie są tam sprawy, jeżeli chodzi o Dom Lekarski i dokładanie się Domu 
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Lekarskiego do tej właśnie różnicy. Ale to Pan Starosta próbował wyjaśnić i powiedział,  

że będziemy to wyjaśniali. Jakby można było to prosić na piśmie. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że dosyć jasno powiedział. Kodeks 

spółki cywilnej, umowa spółki cywilnej mówi jasno o tym, że jeżeli jest strata w danym 

podmiocie, akurat mamy to tak zapisane, że wspólnicy muszą głosować nad tym 

jednogłośnie. Jeżeli nie podejmujemy uchwały jednogłośnie, tak taka uchwała przepada. 

Zasada jest bardzo prosta można wnosić proporcjonalnie do posiadanych udziałów, tj. 67% do 

33%.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że tak, tylko że Pan Prezes powiedział, że Dom 

Lekarski w ogóle nie chce.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że takie ma prawo.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że prawo ma, tylko że jeżeli nasze jest sześćdziesiąt 

kilka procent, a oni mają trzydzieści kilka, to proporcjonalnie tak jak Pan Starosta mówił, oni 

powinni pokryć ten dług.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że mają takie prawo. Wspólnik nie 

musi pokrywać długów. Powiat może od nich odkupić udziały, jeżeli uważamy, że oni nam 

przeszkadzają, to proponuje, bo wierzy, że wszyscy znają statut, to każdy ma możliwość 

inicjatywy uchwałodawczej, Radni mogą przygotować uchwałę o wykupie udziałów. Tylko 

pytanie po co, za ile i dlaczego mamy to płacić?  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że dlatego że współudziałowiec, który był powołany 

po to: raz - żeby rozbudować szpital, to jest jedna rzecz; druga rzecz - miał nam pozwolić  

na to, żebyśmy mieli lekarzy, których nie mogliśmy dostać, a oni mieli specjalistów, mieli 

lekarzy, ci lekarze mieli być zatrudniani. W tej chwili Pan Prezes mówił, że lekarzy nie ma, 

on sam biega, szuka i dba o to, żeby ich zdobyć. Dom Lekarski w ogóle się z tego  

nie wywiązuje. Szpitala nam nie wybudowano, a cały czas mamy wspólnika, dziwnego 

wspólnika. Tego nie rozumie, bo sama prowadzi działalność gospodarczą i w jakiś sposób 

sobie daje radę, bo pewne rzeczy w takiej działalności są logiczne i muszą być logiczne,  

bo to nie jest gospodarka socjalistyczna. I w tym momencie ona tego nie rozumie.  
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Dom Lekarski wykonał 

dokumentację techniczną, gros sprzętu, na którym dzisiaj pracuje szpital pochodzi z realizacji 

zobowiązania inwestycyjnego, lekarze i pacjenci z tego sprzętu korzystają. Za część 

zobowiązania inwestycyjnego, której nie wykonał Dom Lekarski wpłacił konkretną kwotę, 

łącznie z odsetkami. Sprawa wzajemnych rozliczeń została zakończona. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że ma króciutką uwagę. Ten szpital miał być  

o wiele większy, z tego co sobie przypomina to powstała jedna trzecia część planowanego na 

samym początku projektu. Wybudowanie tej części nie rozwiązuje zupełnie sytuacji opieki 

nad naszymi mieszkańcami. Jest mało łóżek na chirurgii, mało łóżek na internie. Spotykamy 

się codziennie ze sprawą, że nasz szpital nie może przyjąć pacjenta, bo już nie ma miejsc,  

a ludzie szukają miejsc. Nie mamy rozwiązanej sprawy szpitala na dzień dzisiejszy i czeka 

nas, może nie w tej kadencji, ale przyszłej, sprawa jednak wybudowania nowego szpitala, 

albo dobudowania na tym następnej części, o ile jest to w ogóle możliwe. Pani J. Kostrzewa 

słusznie pytała, co z tym wspólnikiem, bo raczej z tym wspólnikiem nie pójdziemy  

w przyszłość. Natomiast, czy sami będziemy mogli, jako Starostwo z posiadanymi środkami 

wybudować w przyszłości nowy szpital? Też wątpi. To jest tylko taka uwaga.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Państwo Radni mówią tak, jakby 

nie znali polityki zdrowotnej naszego państwa i tego, co się dzieje w Narodowym Funduszu 

Zdrowia. Przecież my możemy chcieć oczywiście mieć położnictwo, ginekologię, tylko prosi 

porozmawiać z Narodowym Funduszem Zdrowia. To nie jest tak, że ktoś zlikwidował, czy że 

nie chce, żeby nie było tutaj rodzenia. Akurat ten obszar przejęły szpitale wojewódzkie 

wysoko kontraktowane. W tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć, czy ilość łóżek - 

dwadzieścia dwa na oddziale wewnętrznym i dziesięć na chirurgii jest wystarczająca czy nie, 

bo tu trzeba po prostu zobaczyć statystykę i jakie jest obłożenie łóżek. Bo można mieć 

pięćdziesiąt łóżek i usłyszeć od Pana Prezesa, że nie ma personelu, bo są wymagane 

standardy i dlatego mówił o polityce, bo są konkretne standardy pielęgniarek, obsługi. 

Oczywiście również warunki kontraktu, bo to czy jest dwadzieścia dwa łóżka, czy trzydzieści 

to zależy od kontraktu. A poza tym głównym założeniem jest oczywiście obsługa „jednego 

dnia”. Chciałby mieć duży kliniczny szpital, ale myśli, że jeżeli mówimy o rozbudowie to 

będzie trzymał kciuki, bo niestety to takie dobre życzenie. Rzeczywistość i polityka 

prowadzenia szpitalnictwa jest trochę inna.  
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Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że jeżeli chodzi o ginekologię i położnictwo, też 

uważa, że ona jest niepotrzebna u nas w szpitalu, dlatego że porodów było dwa-trzy w ciągu 

tygodnia i trzymanie kilku lekarzy ginekologów, anestezjologa i całą bazę pielęgniarską to 

było za dużo finansowo na nasz szpital i w sumie ten oddział był niepotrzebny. W momencie, 

kiedy mamy Szczecin-Zdroje, które zabezpieczają pacjentki i noworodki, bo jest 

neonatologia, także w tym momencie nie możemy mówić o tym, że my chcemy mieć 

noworodki, czy ginekologie. Może ginekologia byłaby okay, natomiast noworodki 

niekoniecznie. Oddział Ginekologiczny - może pacjentki, jeżeli będzie tutaj dobry ginekolog, 

będą się chciały leczyć w tym szpitalu. To są dwie różne rzeczy. Poza tym, jeżeli będziemy 

rozbudowywali szpital, to ten ZOL w jakiś sposób okay, dobrze pomyślane, że jest 

rozbudowywany, ponieważ będzie przynosił trochę zysków. Przynajmniej może się 

wyzerujemy, to już będzie dużo i w tym momencie nasza zdolność kredytowa może być 

trochę większa i będziemy mogli, jeżeli będzie taka potrzeba, rozbudować się o piętro, ale to 

tylko jeżeli będzie taka potrzeba. Po prostu też nie możemy się nastawiać na to, że nagle coś 

musimy rozbudowywać na siłę i wydawać pieniądze, to trzeba wszystko logicznie 

przemyśleć.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że się z tym zgadza. 

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że po prostu bez szaleństwa. Chodzi o to,  

że w momencie, kiedy jest ktoś, kto jak gdyby niczego nie wnosi do nas to po co on? Cały 

czas była jej walka o to, że oni nie chcą, nie pracują, pokazują jakieś wizualizacje, 

przyjeżdżali tutaj z takimi makietami wyglądu szpitala, które były super, hiper. Po czym,  

po prostu okazywało się, że to jest wielki blef. Tak było, oszukiwano nas.  

 

X. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym  

wpłynęła interpelacja Nr 148/22 złożona przez Radnego Zbigniewa Szmaję dot. poprawienia 

bezpieczeństwa korzystania ze ścieżek rowerowych na terenie Powiatu Gryfińskiego. 

(wszyscy Radni otrzymali), stanowiąca załącznik nr 9. Następnie zapytał, czy któryś  

z Radnych chciałby złożyć interpelacje lub zapytanie. 

- nie zgłoszono interpelacji ani zapytań. 
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XI. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że wszyscy Radni otrzymali: 

1. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu na interpelację nr 147/22 

Radnego Wojciecha Długoborskiego (zawarta w wykazie pism) (zał. nr 10). 

2. Odpowiedź uzupełniająca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu na interpelację 

nr 147/22 Radnego Wojciecha Długoborskiego (wszyscy Radni otrzymali papierowo w dniu 

sesji) (zał. nr 11). 

3. Odpowiedź Starosty Gryfińskiego na interpelację nr 148/22 złożoną przez Radnego 

Zbigniewa Szmaję (wszyscy Radni otrzymali papierowo w dniu sesji) (zał. nr 12). 

 

XII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w wykazie skierowanym  

do wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie również znajdowało się: 

1. Pismo Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego Departamentu Ochrony Zabytków, 

znak: DOZ-WD.6530.890.2022 z dnia 10 listopada 2022 r., dotyczące udzielenia Gminie 

Chojna dotacji w wysokości 350 000,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów zadania  

pn. „Chojna, mury obronne (XV w.): zabezpieczenie Bramy Barnkowskiej” (zał. nr 13).  

2. Pismo II Wicewojewody Zachodniopomorskiego znak: P-1.4130.287.2022.AB z dnia  

2 listopada 2022 r. dot. zdalnego przeprowadzania obrad organów stanowiących jst i organów 

kolegialnych (pismo przesłane Państwu Radnym e-mailem w dniu 15.11.2022 r.)  

(zał. nr 14).  

3. Wniosek o udostępnienie informacji o środowisku z dnia 16 października 2022 r. wraz  

z odpowiedzią Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa  

(zał. nr 15).  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poinformował, że wpłynęły następujące pisma: 

1. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gryfinie z dnia 27 października 2022 r. 

dotyczące przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego osoby, o której mowa w art. 

25c ustawy o samorządzie powiatowym (zał. nr 16). 
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2. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szczecinie z dnia 27 października 2022 r. 

dotyczące przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego Radnego Rady Powiatu  

w Gryfinie (zał. nr 17). 

Przewodniczący poinformował, że w uzgodnieniu ze Starostą Gryfińskim, termin sesji 

proponują na dzień 19 grudnia 2022 r. (poniedziałek).  

 

Radny Sławomir Terebecki powiedział, że chciał zapytać Pana Starostę w imieniu 

mieszkańców miejscowości Piaseczno i Banie, jak z drogą Piaseczno-Banie. Jakie są 

projekty, jeżeli chodzi o dalszy postęp robót, bo tam zostały przeprawy mostowe 

fragmentarycznie w krótkich odcinkach wybudowane. Do Radnego zgłosił się w tamtym 

tygodniu Radny z Gminy Banie, właśnie z Piaseczna i powiedział, że ustalenia pomiędzy 

Panem Starostą i Panem Wójtem były takie, że ta droga zostanie dokończona i to w jakimś 

większym odcinku. Natomiast w tej chwili znowu w tym projekcie na następny rok są tylko 

jakieś fragmenty. Oczekiwanie jest takie mieszkańców tych miejscowości, żeby ta droga 

została w końcu skończona, bo to już trwa parę lat. Rzeczywiście na tych odcinkach 

niewyremontowanych są bardzo duże ubytki, duże garby, łatwo jest uszkodzić samochód. To 

jest trasa Banie – Rów - Chojna i Myślibórz, dosyć mocno uczęszczana droga. Radny gminy  

powiedział wręcz, że mieszkańcy w momencie, kiedy nie będzie pozytywnej decyzji 

dotyczącej remontu tej drogi i wyremontowania jakiegoś większego fragmentu, po prostu 

zorganizują protest, będą blokować tą drogę. Jakie są najbliższe plany, jeżeli chodzi o remont 

tej drogi? 

  

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że najpierw rozwinie temat, ponieważ 

właśnie przed chwilką mielibyśmy dzisiaj wybór pomiędzy czterema milionami na służbę 

zdrowia albo czterema milionami na drogi. To są takie dylematy. Chyba wszyscy to 

rozumieją. Następnie, jeżeli chodzi o drogi to zawsze są dylematy. Jest dziewięć gmin, każda 

gmina i każda miejscowość jest ważna, ale konkretnie plan, jeżeli chodzi o tą drogę jest taki, 

że w budżecie na 2023 rok jest wpisana ta droga, w tej chwili o ile dobrze pamięta kwotą 

pięćset tysięcy złotych, jako udział powiatu i to umożliwia złożenie wniosku. Nad tym 

pracujemy, żeby wykonać odcinek, nie powie teraz konkretnie, który ale za kwotę milion 

złotych. Następnie, w kolejnym 2024 roku będzie kolejny odcinek i zakończenie tego zadania 

w 2025 roku korzystając już nie z Rezerwy Ministra Infrastruktury tylko z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych. Także musi odpowiedzieć, że niestety ta droga, żebyśmy zrobili ją  

za jednym razem, to patrząc na dzisiejsze kwoty to byłoby około trzy miliony złotych.  
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Radny Sławomir Terebecki powiedział, że jako jednorazowy koszt. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że powiat ma plan na tą drogę, 

składamy wniosek, są tam jeszcze dwa przepusty i dlatego specjalnie podzieliliśmy  

te odcinki, żeby objęły te przepusty i pozostawia po środku, tak żeby w 2025 roku złożyć 

wniosek do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i ten temat po prostu zakończyć. Jest to 

droga, która nie dość, że jest długa to jeszcze szeroka. Jeżeli chodzi o Gminę Banie to powiat 

ma też w projekcie budżetu wpisaną współpracę z Gminą Banie i chcemy to poświęcić  

na kontynuację odcinka nakładki w miejscowości Kunowo. Notabene w tej chwili prace  

na odcinku tej drogi też trwają. Również chcielibyśmy zrobić to jednorazowo, ale jak zrobimy 

jednorazowo tutaj akurat w miejscowości Kunowo to znaczy, że nie zrobimy w innych 

miejscowość. I jeszcze pozostaje sprawa Swobnicy, oczywiście ciągu pieszego, ale nie mamy 

tego ujętego w projekcie, natomiast musimy to mocno przedyskutować z Wójtem Bań,  

i zobaczyć, czy uda się zwiększyć środki, czy nie. Tym bardziej, że ten kawałek chodnika 

wymaga tam trochę takiego większego przygotowania, przynajmniej takie informacje posiada 

od naczelnika i nawet nie wie, czy jakieś uproszczonej dokumentacji. Taką ma informację. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w związku z tym, że jest taka informacja,  

że w Polsce zamknęło albo zawiesiło działalność 200 tysięcy firm, Radny chciałby się 

dowiedzieć czy nie byłoby sensowne na którejś z pierwszych sesji w styczniu albo lutym, 

dowiedzieli się jak to wyglądało w bieżącym roku. Ile firm na terenie naszego powiatu 

zamknęło swoją działalność lub zawiesiło i ewentualnie, żeby to zrobić w rozbiciu  

na poszczególne gminy. Czy mamy taką statystykę, ale na pewno wgląd w taką statystykę 

urzędu wojewódzkiego chyba możemy otrzymać. Wiadomo podatki z firm zasilają samorządy 

i jeżeli dojdzie do takiego kryzysu to prędzej niż później dotknie finansów powiatu. 

Pismo znak: BRZ. 0002.42.2022.DK  

 

 

 

XIII. Zakończenie posiedzenia. 
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O godz. 16:07 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XLII sesję Rady Powiatu w Gryfinie, życząc miłego 

popołudnia. 

 

Protokół sporządziła: 

 

Dominika Konopnicka 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


